
 

 

 

 

Notitie zienswijzen 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



A. Inleiding 

 

De ontwerp omgevingsvisie Zwijndrecht heeft na publicatie in het Stadsnieuws van de Brug, 
de Staatscourant en het Gemeenteblad van 14 mei 2020 tot en met 24 juni 2020 voor een 
ieder ter inzage gelegen. 
 
Gedurende de termijn van terinzagelegging kon een ieder een zienswijze indienen bij de 
gemeenteraad van Zwijndrecht. 
 
Na de zienswijzentermijn beslist de gemeenteraad over de vaststelling van de 
omgevingsvisie. De ingediende zienswijzen worden hierin nadrukkelijk meegenomen. 
 
In de voorliggende notitie worden in onderdeel B de zienswijzen en het advies van de OZHZ, 
GGD ZHZ & VRZHZ behandeld die zijn ontvangen op de ontwerp omgevingsvisie 
Zwijndrecht. 
 
In onderdeel C worden de ambtshalve wijzigingen weergegeven. 
 
In onderdeel D is een totaaloverzicht van alle wijzigingen opgenomen. 
 
De voorliggende notitie zienswijzen zal zowel worden toegezonden aan reclamanten als 
elektronisch beschikbaar worden gesteld. 
 
De vaststelling van de omgevingsvisie Zwijndrecht wordt bekend gemaakt in het 
Stadsnieuws van de Brug, de Staatscourant, het Gemeenteblad en via de gemeentelijke 
website. De omgevingsvisie zal beschikbaar worden gesteld via www.ruimelijkeplannen.nl en 
kan worden geraadpleegd via www.omgevingsvisiezwijndrecht.nl. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



B. Zienswijzen en advies 

Provincie Zuid-Holland 
 

 



 

 

 



 

 

 

 



Reactie gemeente: 
 
Wonen 
U wilt ons meegeven dat uit de kwalitatieve woningbehoefteverkenning komt dat er meer 
vraag is naar sociale en betaalbare woningen en verzoekt ons om binnen het regionale 
woningbouwprogramma er zorg voor te dragen dat er voldoende sociale en betaalbare 
woningen worden toegevoegd in de regio Drechtsteden. 
 
De woningvoorraad in Zwijndrecht is momenteel nog te eenzijdig samengesteld: het aandeel 
sociale huurwoningen is relatief hoog en het aanbod in de vrije sector wordt gedomineerd 
door betrekkelijk goedkope woningen. Daarom heeft de gemeente Zwijndrecht heeft haar 
beleid erop gericht (raadsprogramma, woonvisie, woningbouwstrategie, PALT) om te komen 
tot een evenwichtige bevolkingssamenstelling en gemêleerde wijken, door het accent in de 
woningbouwplannen bij het middeldure en dure segment te leggen. Hierdoor ontstaat 
doorstroming, waardoor de goedkope woningvoorraad vrijkomt. Nieuwbouw van goedkope 
koop of sociale huur in Zwijndrecht is echter niet aan de orde. Hierover wordt binnen de regio 
overleg gevoerd. De gemeente Zwijndrecht stelt zich op het standpunt dat andere 
gemeenten hun verantwoording moeten nemen in het ontwikkelen van sociale huur binnen 
het regionale woningbouwprogramma. 
 
Ontwikkelingen buiten bestaand stads- en dorpsgebied (BSD) 
Voldoende ruimte voor bedrijventerreinen 
U geeft aan dat de noodzaak van uitbreiding van de categorieën bedrijventerreinen 
hoogwaardig werkmilieu en klassiek-kleinschalig vooralsnog niet is onderbouwd. 
 
De gemeente werkt in samenwerking met adviesbureau BRO momenteel aan een 
bedrijventerreinstrategie. Mocht uit deze bedrijventerreinstrategie blijken dat er sprake is van 
eventuele uitbreidingsbehoefte van bedrijventerrein volgt er tevens een onderbouwing van 
de noodzaak hiertoe. Uiteraard treden we dan ook in overleg met u hierover. 
 
Woningbouw binnen de tuinstadgedachte 
U geeft aan dat voor wat betreft uw omgevingsbeleid van belang is dat ten eerste de vraag 
aan de orde is of de woningbouwambities passen binnen uw regionale prognose en te 
tweede dat het buitengebied grotendeels beschermd is als Groene Buffer en niet bedoeld is 
voor transformatie naar woningbouw en ten derde dat ten aanzien van transformatie van 
bedrijventerreinen in veel gevallen een compensatieverplichting aan de orde is. 
 
De gemeente Zwijndrecht heeft een flinke woningbouwopgave, die allereerst binnenstedelijk 
wordt gerealiseerd. Indien er niet voldoende ruimte is/ locaties voor handen zijn, kijken wij 
naar andere alternatieven. In dat kader wordt in de omgevingsvisie verkennend gesproken 
over de toekomst van het buitengebied. De wens om een kwalitatieve slag te maken in het 
buitengebied, wat betreft natuurontwikkeling, kan wellicht ook met andere functies 
gecombineerd worden. Door op integrale wijze te kijken naar de toekomst van het 
buitengebied in relatie tot opgaven als ontwikkeling van natuur en recreatie (biodiversiteit), 
energietransitie, klimaatadaptatie, de economische opgave en de woningbouwopgave willen 
we onderzoeken of we meerwaarde kunnen creëren met behoud van (of zelfs versterking 
van) de kwaliteiten van het buitengebied. Hierover willen wij graag met de provincie in 
gesprek gaan. 

 

 

 



Waterschap Hollandse Delta: 

 

 

 



 

 

 

 



Reactie gemeente: 

Waterveiligheid 
U vraagt de gemeente om in de omgevingsvisie aandacht te besteden aan het beperken van 
de gevolgen van overstromingen. 
 
De gemeente zet zich ervoor in om via ingrepen in de openbare ruimte zoveel mogelijk 
opgaven inzake waterveiligheid en gaandeweg te komen tot een gezamenlijke aanpak, 
zowel boven- als ondergrond. Wij gaan hierover graag met u in gesprek. 
 
Bereikbaarheid en toegankelijkheid 
U geeft aan dat in het bestuuursprogramma 2019-2023 de mogelijke overdracht van 
waterschapswegen naar gemeente als een 'nader uit te werken' onderdeel is opgenomen, 
waarover later (opnieuw) besloten zal worden. 
 
Over de mogelijke overdracht van waterschapswegen naar de gemeente gaan we graag met 
u in gesprek. Wij wachten uw berichtgeving hierover af. 
 
Aandacht voor water en doelmatig rioleringsbeleid 
U geeft aan dat bij de beschrijving van 'Aandacht voor water en doelmatig rioleringsbeleid' 
naast de zorgplicht voor inzameling van afvalwater ook het doelmatig beheer van de riolering 
en de samenwerking met u als partner wordt gemist. Daarnaast geeft u aan dat de 
waterbergingsopgave in het gebied tussen Oude Maas, Waal en Noord als gevolg van de 
klimaatverandering groter zal worden en ook in andere delen van de gemeente de 
waterbergingsopgave toe zal nemen. 
 
In de paragraaf 'Aandacht voor water en doelmatig rioleringsbeleid' is abusievelijk niet 
opgenomen dat de gemeente samen met burgers, bedrijven en overige overheden (o.a. 
WSHD) verantwoordelijk is voor een duurzame en toekomstbestendige verwerking van 
stedelijk afvalwater, regenwater en grondwater. Dit zal alsnog worden opgenomen. 
Aan de passage inzake de waterbergingsopgave in het gebied tussen de Oude Maas, Waal 
en Noord zal worden toegevoegd dat deze opgave als gevolg van de klimaatverandering 
groter zal worden en dat het vertraagd afvoeren van hemelwater ook tot de mogelijkheden 
behoort. 
 
Klimaatadaptatie 
U geeft aan dat u voor zowel herstructurerings- als ontwikkelingsopgaven graag bij een 
eerste verkenning en schetsen aan tafel uitgenodigd wordt om op deze manier mee te 
denken en vorm te geven aan een klimaatbestendige ruimtelijke inrichting. Tevens geeft u 
aan het proces van de 6-jarige cyclus van het Deltaplan Ruimtelijke adaptatie te missen. 
 
In geval van herstructurerings- en ontwikkelingsopgaven zal het WSHD uiteraard in een zo 
vroeg mogelijk stadium worden betrokken om zo te komen tot een klimaatbestendige 
ruimtelijke inrichting. Dit past ook binnen de bestuurlijke wens om de opgaves gezamenlijk 
aan te pakken. 
De 6-jarige cyclus zal worden toegevoegd aan de paragraaf klimaatadaptatie en er zal een 
verwijzing worden opgenomen naar het Deltaplan Ruimtelijke adaptatie waarin de 6-jarige 
cyclus vastligt. 
 
 

 

 

 



Gemeente Dordrecht: 

 

 

 



 

 

 

 



Reactie gemeente: 

Toekomstvisie 
Wij danken de gemeente Dordrecht voor het gemaakte compliment en stellen deze positieve 
feedback zeer op prijs. 

Integrale kaders 
m.e.r-procedure 
U geeft aan dat u in de ontwerp omgevingsvisie op een aantal punten integrale afwegingen 
en het stellen van prioriteiten mist, bijvoorbeeld door onze keuze om geen plan m.e.r. 
procedure te doorlopen. 
 
Na dit uitgebreid te hebben afgewogen hebben wij er inderdaad voor gekozen om voor de 
omgevingsvisie geen plan m.e.r.-procedure te doorlopen, maar deze, wanneer de inhoud 
van een ontwikkeling er om vraag, te koppelen aan de planvorming voor het concrete 
initiatief zelf. Dit ligt ook in het verlengde van het gedachtengoed van de Omgevingswet, 
waarin onnodige onderzoekslasten zoveel  mogelijk voorkomen dienen te worden en alleen 
gedetailleerde onderzoeken plaatsvinden wanneer er sprake is van een concreet plan. 
 
wonen 
U geeft aan dat u onze wens om het woningaanbod in onze gemeente beter in balans te 
brengen door het accent in de woningbouwplannen bij het middeldure en dure segment te 
leggen begrijpt, maar dat u tegelijkertijd ook wil benadrukken dat het huisvesten van 
kwetsbare groepen met bijbehorende begeleiding in de regio een gezamenlijke opdracht is 
waarbij u ook op onze bijdrage rekent. 
 
We hebben kennis genomen van de gezamenlijke opgave en de concrete vragen die er 
liggen met betrekking tot het huisvesten van kwetsbare doelgroepen met bijbehorende 
begeleiding in de regio. We herkennen en erkennen deze opgave. Zwijndrecht wil bijdragen 
aan een plek voor iedereen in de gemeente en zet daarom in op een sterke infrastructuur 
voor kwetsbare inwoners. Hierover is de gemeente Zwijndrecht reeds in gesprek met de 
regio binnen het traject beschermd wonen en opvang.   
Hierbij geven wij aan dat het voorliggende vraagstuk een grote relatie kent met het regionale 
verdeelvraagstuk van sociale huur. Zwijndrecht kan enkel bijdragen als het op andere 
vlakken gecompenseerd wordt. Diverse vragen hebben een relatie met sociale huur en 
zullen tot een toenemende druk op de huurmarkt leiden. Het toevoegen van nieuwe sociale 
huurwoningen in Zwijndrecht is echter niet aan de orde. Vandaar dat de gemeente 
Zwijndrecht zich op het standpunt stelt dat andere gemeenten hun verantwoording moeten 
nemen in het ontwikkelen van sociale huur. 

Realiseren 
U haalt onder andere het instrument programma aan in het kader van invulling van onze 
ambities. 
 
De manier waarop we als gemeente uitvoering gaan geven aan de geformuleerde ambities 
zal inderdaad worden uitgewerkt in programma's. Dit zal in de doorontwikkeling van onze 
visie nog nader worden geconcretiseerd. 
 
Gebieden 
U geeft aan het jammer te vinden dat op de kaarten van de verschillende gebieden niet kan 
worden doorgeklikt en dat het onduidelijk is of de kaarten de huidige of de gewenste situatie 
laat zien. 
 
Op de kaarten van de verschillende gebieden kan inderdaad niet doorgeklikt worden. Dit was 
wel onze wens als gemeente maar helaas was dit technisch niet mogelijk. Wij hopen dat dit 



in de toekomst eventueel wel mogelijk zal worden. De kaarten geven de per gebied 
benoemde opgaven per thema aan. 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Havenbedrijf Rotterdam: 

 

 

 

 

 



Reactie gemeente: 

- Vanwege de nabijheid van het Zeehavengebied Dordrecht en omdat een deel van 
Zwijndrecht binnen de geluidcontour van het Zeehavengebied Dordrecht valt, wilt u ons 
vragen om u te betrekken bij de uitwerking van de ruimtelijke besluiten van de 4900 nieuw te 
bouwen woningen die worden genoemd in onze omgevingsvisie. 
 
Zoals u zelf al aangeeft valt een deel van Zwijndrecht binnen het geluidcontour van 
Zeehavengebied Dordrecht. Bij ruimtelijke ontwikkelingen moeten wij hiermee rekening 
houden en zullen wij belanghebbenden zoals u hierbij betrekken. 
 
- U geeft aan dat het vervoer over water niet als risicobron is benoemd in onze 
omgevingsvisie. 
 
In de omgevingsvisie zijn niet alle risicobronnen in het kader van het groepsrisico expliciet 
benoemd. Dit betekent echter niet dat de effecten van deze bronnen niet worden 
meegenomen in het geval van nieuwe planvorming. De OZHZ toetst onder andere het 
onderdeel externe veiligheid altijd uitermate zorgvuldig bij nieuwe plannen.  
 
- U geeft aan dat in de visie staat beschreven dat voor de externe veiligheid van het spoor 
tijdelijk een hoger groepsrisico wordt geaccepteerd (Spoorzone), maar dat ook een 
beschouwing opgenomen dient te worden waarin gekeken wordt naar de effecten als het 
groepsrisico niet zal dalen en dat dit aspect betrokken dient te worden bij verdere 
planvorming van de woningbouwplannen van de gemeente Zwijndrecht.  
 
Om de ontwikkeling van de Spoorzone, die wij in samenwerking met de PZH en de 
gemeente Dordrecht op ons hebben genomen, te kunnen realiseren, is het nodig om tijdelijk 
een hoger groepsrisico naar de oude berekeningsmethodiek te accepteren. In de 
samenwerking omtrent herziening van het Basisnet Spoor zullen uiteraard nieuwe prognoses 
tot nieuwe afspraken leiden. Deze kunnen te zijner tijd opgenomen worden in de 
omgevingsvisie.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



OVZ – BIZ Groote Lindt 
 

 



 

 



 

 

 



 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 



Reactie gemeente: 

OVZ 

Het is fijn om te horen dat u achter de keuze voor de toekomstige ontwikkeling van 
Zwijndrecht als een mix van rustige woonstad en dynamische werkstad kunt staan. U stelt 
dat de werkelijke discussies bij de feitelijke uitwerking komen. Dit is inderdaad juist. De 
gemeente rekent op uw professionele inbreng en bijdrage tijdens de totstandkoming en 
uitwerking. 
 
Uw zienswijze bestaat uit een aantal opmerkingen en een aantal vragen. Van de 
opmerkingen hebben wij kennis genomen en op uw vragen gaan wij hierna graag in. 
 
Participatie 
U geeft aan dat u opvalt dat in de Participatiewijzer wel over inbreng van burgers wordt 
gesproken, maar niet over de inbreng van het bedrijfsleven.  
 
De term burger moet in dit geval als een breed begrip gezien worden. De inbreng uit het 
bedrijfsleven valt hier ook onder. 

 
RES 
U merkt terecht op dat de gevolgen voor Zwijndrecht van de Regionale Energie Strategie 
(RES) nog niet zijn verwerkt in de Omgevingsvisie.  
 
De omgevingsvisie is een dynamisch document. De visie zal regelmatig worden aangepast 
en bijgesteld. Aanvankelijk zal dit jaarlijks gebeuren of als daar een directe aanleiding voor 
is. De RES is een voorbeeld van zo'n directe aanleiding. Wanneer de RES is vastgesteld 
door de gemeenteraad zal hij vervolgens worden verwerkt in de omgevingsvisie.   
 
Coronacrisis 
U vraagt zich af door de coronacrisis alle ambities nog wel haalbaar zijn. 

 
De omgevingsvisie bevat al het vastgesteld beleid van de gemeente Zwijndrecht. Of door de 
coronacrisis alle ambities nog wel haalbaar zijn, zal moeten blijken. Vooralsnog blijven de 
ambities gelijk, de aanpak zal mogelijk worden aangepast. 
 
Wonen en werken 
U geeft aan dat u zich maar moeilijk een beeld kunt vormen bij de ambitieuze doelstelling om 
4900 woningen binnen de huidige gemeentegrenzen te realiseren. 
 
Als gemeente hebben we hoge ambities rondom wonen, werken, arbeidsmarkt en 
duurzaamheid. Deze vragen allemaal ruimte en zijn in de beschikbare ruimte onverenigbaar. 
Dit vraagt om keuzes en nadenken over vraagstukken als ‘in- of uitbreiding’, ‘waar zijn nog 
verdichtingsmogelijkheden’, ‘de hoogte in’, ‘werken of wonen (transformatie van niet 
woonfuncties naar woongebied)’? En ook niet onbelangrijk: voor welke doelgroepen en welk 
woningtype? Hier gaan we de komende periode in samenhang mee aan de slag. In de 
woningbouwstrategie buigen we ons onder andere over de vraag waar woningen 
gerealiseerd kunnen worden en voor welke doelgroep. 
 
Groei banen 
U vraagt zich af of de banengroei in de productie/industrie is afgezworen en u heeft moeite 



zich een beeld te vormen bij de feitelijke haalbaarheid omdat er nauwelijks meer kavels 
beschikbaar zijn. 
 
In de omgevingsvisie is aangegeven dat de banengroei groei vooral plaats zal vinden in de 
groothandel/logistiek, ICT, financiële en zakelijke dienstverlening, zorg en welzijn en 
maritieme sector. De productie/industrie zijn zeker niet afgezworen, maar het aantal 
beschikbare kavels hiervoor is inderdaad beperkt. 
 
Bereikbaarheid 
U geeft aan uit te zien naar de behandeling van de evaluatie van het GVVP in de 
gemeenteraad.  
 
De behandeling van de evaluatie van het GVVP stond inderdaad eerder dit jaar gepland en 
is als gevolg van het COVID-19 virus doorgeschoven. Wanneer de formele openbare 
behandeling plaatsvindt is nog niet bekend. Besluitvorming over uw input krijgt een plek in de 
evaluatie van het GVVP. 
 
 

BIZ Groote Lindt 
 
U heeft uw zienswijze puntsgewijs naar voren gebracht. Deze zullen we op dezelfde wijze 
hieronder behandelen. 

1. U geeft aan dat informatie over Corona ontbreekt in de visie.  
 
Het opstellen van de ontwerp omgevingsvisie Zwijndrecht en de besluitvorming om de 
ontwerp omgevingsvisie vrij te geven heeft plaatsgevonden voordat de coronacrisis begon. 
Vervolgens is er op basis van de berichtgeving van de rijksoverheid met onder andere het 
bestuur en de afdeling communicatie gekeken wanneer het weer mogelijk en aanvaardbaar 
was om stukken ter inzage te leggen. Dit is uiteindelijk van 14 mei t/m 24 juni 2020 
geworden. 
Of door de coronacrisis alle ambities nog wel haalbaar zijn, zal moeten blijken. Vooralsnog 
blijven de ambities gelijk, de aanpak zal mogelijk worden aangepast. 
 
2. U geeft aan dat de OndernemersTop, de bijeenkomst bij Heerema, geen serieuze 
consultatie van het bedrijfsleven te noemen is.  
 
Met de OndernemersTop wordt niet de bijeenkomst bij Heerema bedoeld. Dit was één van 
de bijeenkomsten in het kader van de Toekomstvisie. 
De OndernemersTop heeft plaatsgevonden op het gemeentehuis van Zwijndrecht op 11 juni 
2019. Ondernemers in Zwijndrecht hebben een uitnodiging ontvangen om deel te nemen aan 
deze OndernemersTop. De gemeente was ook erg tevreden over de opkomst bij deze 
bijeenkomst. 
 
3. Uw geeft aan dat de dagelijkse praktijk ons leert dat de samenwerking in de Drechtsteden 
tot stilstand is gekomen. 
 
Samenwerking in de Drechtsteden vindt wel degelijk nog plaats. Wellicht dat dit soms niet 
altijd even zichtbaar is. 
 
4. U vraagt zich af hoe de gemeente zich de realisatie van de woningbouwambitie in het 
buitengebied of door transformatie van bedrijventerreinen voorstelt. 
 



De gemeente zoekt inderdaad naar ruimte voor haar woon- & banenambitie. Alle 
mogelijkheden worden hierbij onderzocht. Mocht er sprake zijn van transformatie van 
bedrijfsterreinen zal er in veel gevallen gecompenseerd moeten worden. 
 
5. U vraagt zich af of het Loveldterrein nog onder het gemeentelijk vastgoed valt. 
 
Het Loveldterrein valt nog tot en met het eerste kwartaal van 2021 onder het gemeentelijk 
vastgoed. 
 
6. U vraagt om het spoor dat alleen gebruikt kan worden door Van Leeuwen Buizen buiten 
beschouwing te laten. 
 
Zolang er geen politieke uitspraak over het spoor is gedaan en er nog een partij in 
Zwijndrecht is die gebruik maakt van het spoor kunnen we het spoor niet buiten beschouwing 
laten. 
 
7. U vindt dat de overkapping van de A16 geen haalbaar doel is binnen een redelijke termijn 
tegen normale kosten en slechts mag blijven staan als wens. 
 
De overkapping van de A16 is een langgekoesterde wens van de gemeenteraad in 
Zwijndrecht. Een dusdanige ingreep kan nooit op de korte termijn worden uitgevoerd, maar 
vergt in eerste instantie gesprekken met verantwoordelijke instanties voor de lange termijn. 
Uitvoering komt in zicht als er op termijn een haalbaar plan mogelijk kan worden. 
 
 
8. U vindt de Spoorzone een grote ambitie, maar er is weinig concreets te melden. 
Daarnaast vraagt u zich af wie het betaalt. 
 
De ambities in de Spoorzone moeten bijdragen tot een kwaliteitssprong voor Zwijndrecht en 
verandering in de bevolkingssamenstelling op de lange termijn. De gemeente verwacht dat 
de eenmalige investeringen op de korte termijn teruggewonnen kunnen worden door 
structurele (ook economische) structuurversterking op de lange termijn. 
 
9. In het kader van de Blauwe Brug merkt u op dat deze dicht moet blijven, maar er ook te 
veel verkeer is op de Munnikensteeg en er misschien toch eens gekeken moet worden naar 
een extra brug. 
 
Het GVVP is als nieuw beleidsplan op het gebied van verkeer de aangewezen plek om een 
keuze uit te werken. Er is (mede door corona) nog geen beleid uitgewerkt en nog geen 
keuze gemaakt (inhoudelijk en bestuurlijk). In het proces van het GVVP zal dit zeker een 
plek krijgen. Na de zomer werken we dat uit. 
 
10. U geeft aan dat de BIZ Groote Lindt 2,5 jaar geleden een rapport heeft laten maken over 
de onveilige verkeerssituatie (incl. fietsverkeer) op Groote Lindt en dat hier nog steeds geen 
behandeling van is geweest en dus ook nog geen oplossing is bedacht voor gevaarlijke 
knelpunten. Dit zou meegenomen worden in het GVVP, maar in de ontwerp omgevingsvisie 
wordt de oude versie vermeld. 
 
De ontwerp omgevingsvisie bevat al het vastgesteld beleid van de gemeente Zwijndrecht. 
Daarom wordt er verwezen naar het GVVP van 2016.  
Het Ingenieursbureau Drechtsteden levert op korte termijn een rapport op over de onveilige 
verkeerssituatie op Groote Lindt en de adviezen worden overgenomen in de evaluatie van 
het GVVP. 
 
11. U vraagt zich in het kader van actief grondbeleid, uitruilen en verplaatsen van bedrijven 



af wie dit gaat doen en waar het geld hiervoor vandaan komt. 
 
De eerste stap om te komen tot een breed gedragen beeld voor de gebiedsontwikkeling start 
onder andere met een bedrijventerreinenstrategie die de gemeente dit jaar verwacht op te 
leveren. Omdat dit beleid er nog niet is, kan de omgevingsvisie op dit moment nog niets 
zeggen over transformatie of uitbreiding, maar slechts constateren dat hier een behoefte ligt.  
 
12. U geeft aan dat een groot deel van de geraadpleegde bronnen oud of al lang niet meer 
actueel zijn. 
 
De omgevingsvisie bevat al het vastgesteld beleid van de gemeente Zwijndrecht. Het klopt 
het een aantal beleidsstukken waar naar verwezen wordt wat ouder zijn. Aangezien dit wel 
vastgesteld beleid betreft gebruikt de gemeente dit als uitgangspunt. Daarnaast wordt 
uiteraard gewerkt aan het updaten en vernieuwen van beleidsstukken. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Van Wingerden 
 

 

 

 

 

 

Reactie gemeente: 
U geeft aan dat u uw vraagtekens zet bij de kwalificatie van wijk- en buurtwinkelcentra en 
ziet graag een argumentatie vanwaar winkelcentrum Noord als wijkcentrum wordt 
gedefinieerd en winkelcentrum Passage als buurtcentrum. 
 
In het detailhandelsbeleid van de gemeente Zwijndrecht is opgenomen hoe de verschillende 
winkelgebieden in Zwijndrecht gekwalificeerd zijn. De gemeente is hierbij uitgegaan van de 
'Een plus drie formule', één hoofdwinkelgebied met daarbij drie wijkwinkelcentra. Walburg is 
het hoofdwinkelgebied en drie sterke wijkwinkelcentra Kort Ambacht, Oudeland en Boulevard 
Noord. De overige winkelcentra worden aangemerkt als buurtwinkelcentra waaronder ook de 
Passage valt. 

 

 

 

 

 

 



Advies VRZHZ, OZHZ & GGD ZHZ 

 



 

 

 

 

 

 

 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 

Reactie gemeente: 
 
U bent positief over de manier waarop de visie interactief is opgezet en ontsloten en over het 
feit dat er is gekozen voor zowel een thematische als een gebiedsgerichte benadering zodat 
er via beide invalshoeken "de diepte in gaan" kan worden en de verschillende aspecten van 
de fysieke leefomgeving, de opgaven en de ambities aan elkaar verbonden kunnen worden. 
De kaartjes met de symbolen zoals die per deelgebied zijn gemaakt, geven in één oogopslag 
veel inzicht. 
Wij danken de diensten voor het compliment en stellen deze positieve feedback zeer op 
prijs. 
 
- U geeft aan het jammer te vinden dat de drie diensten als verlengstuk van de gemeente 
niet in een eerdere fase bij het opstellen van de visie betrokken zijn. 
 
De reden hiervoor is dat we in deze visie uit zijn gegaan van al het vastgesteld beleid van de 
gemeente Zwijndrecht (eigenlijk een soort 1.0 versie) en dit visiedocument in de toekomst 
verder door gaan ontwikkelen. Bij deze doorontwikkeling zullen wij u uiteraard wel in een 
eerdere fase betrekken en zullen onder andere ook de door u genoemde onderwerpen en 
ambities verder worden uitgewerkt en geconcretiseerd.  
Zo zullen we in de doorontwikkeling een inhaalslag proberen te maken met de sectorale 
milieuthema's en zullen we de Omgevingsdienst vragen om ons hierbij te ondersteunen. We 
hebben dan minimaal de bestaande milieukwaliteit in beeld. De Omgevingsdienst heeft een 
gebiedsscan als product en we zullen onderzoeken of we deze kunnen laten uitvoeren voor 
de gemeente Zwijndrecht. Deze gebiedsscan kan als input dienen voor een gebiedsgericht 
milieubeleid met oog voor een goede en gezonde leefomgeving. De bouwstenen die u 
aandraagt zullen we hier zeker bij betrekken, dank hiervoor.  
De gemeente Zwijndrecht is op dit moment bezig om een duurzaamheidsplan op te stellen, 
waarbij de relaties tussen de verschillende duurzaamheidsthema's (energie, klimaat, 
circulariteit, milieu, groen) beter gelegd moeten gaan worden en waarmee we de ambities op 
de verschillende onderdelen willen definiëren. Dit zal ook deels de koers van de gemeente 
bepalen. De milieu- en duurzaamheidsopgave bij gemeenten is dermate omvangrijk dat hier 
een afweging en prioritering noodzakelijk is. 

 
- U geeft aan dat het bekend is dat Zwijndrecht veel ambities heeft op het gebied van 
duurzaamheid en aanverwante thema's zoals klimaatadaptatie, hittestress etc. en zich 
daarmee onderscheidt en dat dit jammer genoeg niet terugkomt in de intro op de 
omgevingsvisie. 
 
 



De intro gaat vooral over proces, opbouw, bouwstenen et cetera en de genoemde ambities 
komen daarna tot uiting in de themateksten. 
We zullen de thema's duurzaamheid en klimaat nog toevoegen aan de paragraaf 'een 
integrale omgevingsvisie'. 
 
- U vindt het positief dat de ondergrond als thema in de visie is opgenomen. 
 
De ondergrond is een belangrijk thema voor onze gemeente en daarom ook opgenomen in 
de visie. Goed om te horen dat u als diensten dit ook als positief ervaart. 
 
- U geeft aan dat gezondheid wordt erkend als belangrijk thema maar vooral wordt 
gekoppeld aan gezondheidsbevordering terwijl gezondheid ook een nadrukkelijke relatie 
heeft met de milieukwaliteit van de fysieke leefomgeving. 
 
Omdat wij uitgegaan zijn van het vastgesteld beleid van de gemeente hebben wij op dit 
moment inderdaad gezondheid vooral gekoppeld aan gezondheidsbevordering. Bij de 
doorontwikkeling van onze omgevingsvisie zal ook gekeken gaan worden maar de relatie 
gezondheid en de milieukwaliteit van de fysieke leefomgeving. Wij gaan daar te zijner tijd 
graag over met u in gesprek. 
 
- U geeft aan dat er in de visie aandacht is voor de sociale agenda en dat sommige thema's 
uit de sociale agenda wat minder lijken te passen in een omgevingsvisie. 
 
Het is een bewuste keuze van de gemeente om het raadsprogramma 'Krachtig Zwijndrecht 
2018-2022' waarin deze thema's aan de orde komen bij deze visie te betrekken. Ze lijken 
dan misschien was minder te passen in een omgevingsvisie maar zijn voor Zwijndrecht wel 
relevant om te noemen. 
 
- U doet de suggestie om in de paragraaf 'Vestigings- en ondernemersklimaat blijvend 
verbeteren' een tekstuele aanpassing te doen.  
 
Wij danken u voor deze suggestie en gaan de aanpassing doorvoeren. 
 
- U attendeert ons op het feit dat de Flora- en faunawet niet meer bestaat en dat deze per 1 
januari 2017 samen met de Natuurbeschermingswet 1998 en de Boswet is samengevoegd in 
de Wet Natuurbescherming.  
 
Wij zullen deze omissie herstellen. 
 
- U stelt voor om in de paragraaf 'Circulariteit' bij de tussendoelstelling het jaartal te 
vermelden.  
 
Wij zullen het jaartal 2030 toevoegen. 
 
- U geeft aan dat groen een aantal keren genoemd staat en dat de aanwezigheid van groen 
ook veel effect heeft op de waterberging en het verminderen van hittestress (thema's vanuit 
Klimaatadaptatie). U doet de suggestie dat het misschien goed deze een aantal keer te 
koppelen en u geeft aan dat uitdaging vaak zit in het verbinden van kansen (of juist in het 
bewust zijn dat een kans voor het ene thema een "bedreiging" kan zijn voor een ander 
thema). 
 
Groen komt inderdaad bij meerdere thema's terug. Dat sluit aan bij het gedachtegoed van 
onze integrale groenvisie "groen leeft", waarin het belang van groen op vijf thema's wordt 
beschreven, te weten identiteit, gezondheid, leefbaarheid, klimaat en biodiversiteit. Onze 
groenvisie vormt daarmee een belangrijke bouwsteen voor de omgevingsvisie. De koppeling 



van groen met deze vijf thema's wordt in de verschillende themateksten benoemd. In de 
paragrafen "Klimaatadaptatie" op blz. 25 en "Versterken groenblauwe structuur en 
landschappelijke belevingskwaliteit" op blz. 29 worden waterbuffering/tegengaan 
wateroverlast en verkoeling/voorkoming hittestress door middel van groen concreet 
benoemd. 
 
 
In het tweede deel van uw advies zijn de bouwstenen opgenomen om het doel van de 
Omgevingswet 'het bereiken en in stand houden van een veilige en gezonde fysieke 
leefomgeving en een goede omgevingskwaliteit' in de omgevingsvisie te verankeren. Over 
deze bouwstenen gaan we, zoals hierboven reeds aangegeven, bij de doorontwikkeling van 
onze omgevingsvisie graag met u in gesprek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



C. Ambtshalve wijzigingen 
 
Naar aanleiding van de raadswerkgroepen die hebben plaatsgevonden over de ontwerp 
omgevingsvisie zullen de volgende wijzigingen worden doorgevoerd: 
 
De in de voetnoot opgenomen tekst                     zal worden verwijderd; 
 
In de paragraaf 'Vasthouden aan de tuinstadgedachte' zal de passage '(en dus bouwen in 
het buitengebied)' worden geschrapt; 
 
In de paragraaf 'Diverse ambities vragen om anders denken buitengebied' zal de passage 
'waardoor wellicht de keuze gemaakt kan worden dat in sommige delen toch 
ontwikkelingsmogelijkheden zijn' geschrapt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
D. Staat van wijzigingen 
 
Zienswijzen 

Aan de paragraaf 'Een integrale omgevingsvisie' (pagina 3) zullen de thema's duurzaamheid 
en klimaat ook nog worden toegevoegd. 
 
In paragraaf 'Vestigings- en ondernemersklimaat blijvend verbeteren' (pagina 22) zal de zin 
'Het streven is dat ondernemers minder te maken krijgen met gemeentelijke regels, 
rompslomp of beperkingen.' vervangen worden door 'We streven daarbij naar een snelle en 
doelmatige dienstverlening richting ondernemers.'. 
 
Aan de paragraaf 'Circulariteit' (pagina 29) zal bij de tussendoelstelling het jaartal 2030 
worden toegevoegd. 
 
De paragraaf 'Aandacht voor water en doelmatig rioleringsbeleid' (pagina 34) zal worden 
aangepast. 
In deze paragraaf zal worden opgenomen dat de gemeente samen met burgers, bedrijven en 
overige overheden verantwoordelijk is voor een duurzame en toekomstbestendige 
verwerking van stedelijk afvalwater, regenwater en grondwater. 
Aan de passage inzake de waterbergingsopgave (pagina 34) in het gebied tussen de Oude 
Maas, Waal en Noord zal worden toegevoegd dat deze opgave als gevolg van de 
klimaatverandering groter zal worden en dat het vertraagd afvoeren van hemelwater ook tot 
de mogelijkheden behoort. 
 
De Flora- en fauna wet (pagina 35) zal worden gewijzigd in de Wet natuurbescherming. 
 
Ambtshalve wijzigingen 
 
De in de voetnoot opgenomen tekst                 zal worden verwijderd; 
 
In de paragraaf 'Vasthouden aan de tuinstadgedachte' (pagina 10) zal de passage '(en dus 
bouwen in het buitengebied)' worden geschrapt; 
 
In de paragraaf 'Diverse ambities vragen om anders denken buitengebied' (pagina 33) zal de 
passage 'waardoor wellicht de keuze gemaakt kan worden dat in sommige delen toch 
ontwikkelingsmogelijkheden zijn' geschrapt.  

 

 


